

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 524b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Visite du Secrétaire de la Commission de Venise en Azerbaïdjan

Strasbourg, 10.07.2008 – Gianni Buquicchio, Secrétaire de la Commission de Venise du Conseil de l'Europe, se rendra en Azerbaïdjan les 14-15 Juillet.

La Commission de Venise participera le 14 juillet au 10e anniversaire de la Cour constitutionnelle d'Azerbaïdjan, avec laquelle elle coopère étroitement depuis sa création. Par ailleurs la Commission organisera du 15 au 18 juillet un cycle de séminaires de formation à l'attention de l'administration électorale.

En outre, une rencontre du Secrétaire de la Commission de Venise avec le Président de la République est prévue dans le programme. M. Buquicchio rencontrera également le Ministre des Affaires étrangères, le Président de la commission électorale centrale ainsi que des représentants de la société civile.

Avec ses interlocuteurs, Gianni Buquicchio évoquera la coopération de la Commission de Venise avec l'Azerbaïdjan, notamment dans le domaine électoral en vue des prochaines élections présidentielles.

La Commission a adopté, en juin dernier, l'avis final sur les modifications au Code électoral; elle considère que même si ce code électoral pourrait être amélioré, il constitue d'ores et déjà une bonne base pour l'organisation d'élections conformes aux standards européens.

La Commission espère que tous les acteurs du processus électoral respecteront les valeurs du patrimoine électoral européen.

Visit of the Secretary of the Venice Commission to Azerbaijan

Strasbourg, 10.07.2008 - Gianni Buquicchio, Secretary of the Venice Commission of the Council of Europe will visit Azerbaijan on 14 - 15 July.

On 14 July the Venice Commission will take part in the 10th anniversary of the Constitutional Court of Azerbaijan. The Commission has been co-operating closely with the Court since its establishment. Moreover, the Commission will organise training seminars for the representatives of the electoral administration from 15 to 18 July.

Furthermore, a meeting between the Secretary of the Venice Commission and the President of the Republic is foreseen in the programme. Mr Buquicchio will also meet the Minister for Foreign Affairs, the Chairman of the Central Electoral Commission as well as representatives of civil society.

During these meetings, Mr Buquicchio will touch on co-operation between the Venice Commission and Azerbaijan more specifically in the electoral field in view of the forthcoming presidential elections.

Last June the Commission adopted a final Opinion on amendments to the Election Code. The Commission considers that even if the Code could still be improved, its provisions are

sufficient for conducting elections in compliance with European standards. The Commission hopes that all participants in the electoral process will be guided by the values of the European electoral heritage.